
 
 

Referat fra møde i bestyrelsen i Møde nr. 75 

Fælleskrematoriet Sjælland og Lolland Falster I/S  

den 4. september 2023 kl. 9 

 

 

 

 

 

 

Dagsorden: 

 

 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referat fra sidste møde 

3. Personaleforhold -lukket punkt 

4. Orientering om driften 

5. Økonomi - Regnskab 1. halvår 2023. 

6. Eventuelt  

 

 

 

Niels Nielsen som er valgt medlem for Nykøbing Falster kunne ikke deltage i 

bestyrelsesmødet. Deres suppleant er ikke længere medlem af 

kirkegårdsbestyrelsen, og de har derfor valgt en ny suppleant, som er Jørgen 

Jensen. Jørgen Jensen deltog i mødet.  

 

Bestyrelsesmedlemmer:    Mødt  Suppleanter:      Mødt 

Leo Andersen X    

Birgitte Jakobsen X    

Bjarne Hald X        

Lasse Aufeldt X    

Erik Brochmann X           

Jørgen Jensen X    

Jørgen Houengaard X    

Tom Olsen – referent X    

 

 



1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsordenen blev godkendt. 

 

2. Godkendelse af referat fra sidste møde 

Referatet blev godkendt. 

 

3. Personaleforhold – lukket punkt 

 

4. Orientering om driften 

 

Fjernvarme: 

 

Tom har tidligere orienteret om, at det fjernvarmenet som Fælleskrematoriet er 

tilkoblet, er et lille lokalt net i lokalområdet, som ikke er koblet sammen med 

Ringsted Kommunes store net. Kommunen har nu meddelt, at det lille lokalnet 

vil blive integreret i kommunens store net. Arbejdet vil starte op i foråret 2024. 

Det vil sikre en mere sikker drift for Fælleskrematoriet, da vi så ikke er så 

afhængige at de tørkølere, som er tilsluttet det lille net. 

Biler: 

Vores 3 nyere biler har fået monteret løfteanordninger til kørsel med kister i 2 

lag i Holland. Desværre har det vist sig, at løfteevnen ikke har været 

tilstrækkelig, og at det er nødvendigt at udskifte 4 elementer i hver bil. Dette 

arbejde sker lige nu, hvorfor vi er nødt til at tage bilerne ud af drift på skift, 

mens de bliver repareret i Holland. 

Rengøring: 

Der har været et filterlæk i kælderen, og derfor har det været nødvendigt at 

rekvirere et eksternt specialfirma til opgaven. Leverandøren af filteret har 

indvilget i at betale 50% af regningen.  

Miljømåling: 

Den årlige miljømåling af de 5 ovne er foretaget i juli måned. Resultatet er nu 

kommet, og alle 5 ovne overholder kravene.  

 

 

 



Kremeringstakst 2024: 

Godkendelsen af takst og budget for 2024 har været lidt forsinket i Ringsted-

Sorø Provsti p.g.a. ny provstisekretær. Begge dele er nu godkendt af Ringsted-

Sorø Provsti. 

Jørgen Jensen orienterede om udfordringer med pladser til opbevarede kister i 

Nykøbing F. Konklusionen blev, at Nykøbing F. kontakter Tom om forskellige 

løsningsforslag.  

 

5. Økonomi 

Oversigt over regnskab for 1. halvår i 2023 var udsendt til medlemmerne inden 

mødet. 

Antallet af kremeringer er på samme niveau som sidste år på samme tidspunkt, og 

derfor forventes der ca. 9.000 kremeringer i 2023.  

 

Udgiften til el og gas ligger noget lavere end forventet.  

Under kontoen for vedligeholdelse af tekniske anlæg, er der fejlagtigt bogført en 

anlægsudgift til ommuring af den 5. ovn. Dette rettes til næste møde. Herudover 

må det forventes at anlægskontoen bliver belastet med udgifter til ændring af 

ovnenes bypass spjæld.  

 

       Regnskabet blev taget til efterretning.  

 

6. Eventuelt 

 

Intet 

 
 

  

  

Leo Andersen 
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Bjarne Hald  

 

 

 

Lasse Aufeldt 
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Jørgen Houengaard 
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